
 1 

                 
 

VLADA REPUBLIKE HRVATSKE  
Ured za udruge 

 

KLASA: 230-02/24-01/1 

URBROJ: 50419-24-15 

 

Zagreb, 15. siječnja 2024. 

 

ZAPISNIK 

S 9. SJEDNICE SAVJETA INICIJATIVE PARTNERSTVO ZA OTVORENU VLAST 

 

održane 26. svibnja 2023. (petak) u 11:00 sati 

uživo, Velikoj multimedijalnoj dvorani Ministarstva vanjskih i europskih poslova 

(MVEP) 
 

 

PRISUTNI: 

 

Predsjednica: Andreja Metelko-Zgombić, Ministarstvo vanjskih i europskih poslova. 

 

Članovi: Sandra Rizmaul, Ured predsjednika Hrvatskog sabora, Nemanja Relić, Ured 

potpredsjednice Vlade Republike Hrvatske; Lidija Suman, Središnji državni ured za razvoj 

digitalnog društva; Vesna Lendić Kasalo, Ured za udruge Vlade RH; Oriana Ivković Novokmet, 

Gong, Branko Stanić, Institut za javne financije,  

 

Zamjenici članova: Darija Marić, Ured za udruge Vlade RH;  

 

Ostali prisutni: Lucija Jadrijević, Povjerenik za informiranje, Ivana Belec, Državno izborno 

povjerenstvo, Tomislav Ogrinšak, Agencija za odgoj i obrazovanje, Igor Vulje, Agencija za zaštitu 

osobnih podataka, Davor Kozina, Ministarstvo financija, Vjeran Šarić, Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 

 

 

Dnevni red 

 

1. Usvajanje Zapisnika sa 8. sjednice održane 11. veljače 2022. godine 

2. Napredak u provedbi mjera i aktivnosti iz Akcijskog plana za provedbu inicijative Partnerstvo 

za otvorenu vlast za razdoblje 2022.-2023. godine  

3. Novosti u inicijativi Partnerstvo za otvorenu vlast u razdoblju između dvije sjednice te 

izvještaj o održanim događanjima i najava nadolazećih događanja 

4. Razno 

 

Sjednicu je otvorila i vodila predsjednica Savjeta Andreja Metelko-Zgombić, državna tajnica u 

Ministarstvu vanjskih i europskih poslova.  
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Predsjednica Savjeta, Andreja Metelko-Zgombić pozdravila je sve prisutne predstavnike tijela 

državne uprave, drugih institucija i organizacija te izabrane predstavnike organizacija civilnoga 

društva.  

 

Darija Marić je zamolila sve članove da provjere jesu li svi sudionici prethodne, 8. sjednice (održane 

online i snimane za potrebe izrade zapisnika) točno navedeni, s obzirom na činjenicu da su se neki 

sudionici spajali s profila organizacija.  

 

Predsjednica Savjeta, Andreja Metelko-Zgombić, zatim je predstavila dnevni red, koji je članovim 

i članicama te njihovim zamjenama prethodno dostavljen zajedno s drugim materijalima za sjednicu 

putem e-maila. S obzirom da nije bilo komentara, primjedbi niti prijedloga za dopunu dnevnog reda, 

konstatirala da je dnevni red prihvaćen te nastavila s izlaganjem točaka dnevnog reda. 

 

 

Ad 1. Usvajanje Zapisnika sa 8. sjednice održane 11. veljače 2022. godine 

 

Prva točka dnevnoga reda bila je usvajanje Zapisnika s prošle, 8. sjednice Savjeta inicijative 

Partnerstvo za otvorenu vlast, te je predsjedavajuća, Andreja Metelko-Zgombić, upitala prisutne 

imaju li primjedbi ili komentara na nacrt zapisnika koji je dostavljen uz poziv na sjednicu. Budući da 

nije bilo komentara niti primjedbi, predložila je da se Zapisnik prihvati poštujući dobru praksu 

konsensualnoga odlučivanja, koja je uvedena na ranijim sjednicama i koja se njeguje na svim 

sjednicama, te je u skladu s time zaključila da je Zapisnik prihvaćen. 

 

 

Ad 2. Napredak u provedbi mjera i aktivnosti iz Akcijskog plana za provedbu inicijative 

Partnerstvo za otvorenu vlast za razdoblje 2022.-2023. godine 

 

Andreja Metelko-Zgombić zamolila nositelje mjera i aktivnosti 4. Akcijskog plana za provedbu 

inicijative Partnerstvo za otvorenu vlast da ukratko izvijeste Savjet o dinamici i napretku u provedbi 

mjera i aktivnosti od prethodne sjednice, odnosno od usvajanja Akcijskog plana.  

 

Ivana Belec, iz Državnog izbornog povjerenstva (DIP) izvijestila je o provedbi mjere 5 – 

Unaprjeđenje transparentnosti i financiranja referendumske aktivnosti i tri povezane aktivnosti (5.1 

– provoditi edukaciju sudionika referendumske aktivnosti s ciljem jačanja transparentnosti 

financiranja referendumske aktivnosti; 5.2 – Uspostava Evidencije referendumskih inicijativa i 5.3 – 

Provoditi edukaciju sudionika referendumske aktivnosti s ciljem upoznavanja sudionika s odredbama 

Zakona o referendumu i jačanja transparentnosti financiranja referendumske aktivnosti), koje su 

usmjerene na donošenje novog Zakona o referendumu. Zakon je prvo čitanje u srpnju 2020., no s 

obzirom da nije donesen, provedba mjere i aktivnosti nije ni počela. U slučaju da Zakon bude uskoro 

donesen, aktivnosti mogu biti provedene do kraja 2023. godine. 

 

Tomislav Ogrinšak, ispred Ministarstva znanosti o obrazovanja i Agencije za odgoj i obrazovanje 

izvijestio je o provedbi mjere 16 – Osiguravanje održivosti vrijednosti i sadržaja inicijative 

Partnerstvo za otvorenu vlast. Mjera i četiri pripadajuće aktivnosti provodile su se prema planu i u 

2022. i u 2023. godini. Stručna usavršavanja i smotre organiziraju se redovito, a prošli tjedan održana 

je Državna smotra projekata iz građanskog odgoja i obrazovanja, na kojoj su predstavljena 72 projekta 

iz čitave Hrvatske i 380 sudionika, s mentorima i učenicima. Također, 5. siječnja 2023. održan je 

stručni skup iz područja građanskog odgoja i obrazovanja. Provodi se i 148 projekata organizacija 

civilnog društva, koji se financiraju 2 milijuna eura. 
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Nemanja Relić iz Ureda Potpredsjednice Vlade napomenuo je kako Ured Potpredsjednice ne provodi 

ni jednu mjeru aktualnog Akcijskog plana te stoga trenutno nema ništa za izvijestiti. 

 

Davor Kozina iz Ministarstva financija izvijestio je prisutne o provedbi mjere 3 – Fiskalna 

transparentnost, odnosno pet aktivnosti kroz koje će se osigurati pravovremeno i redovito 

objavljivanje točnih i relevantnih informacija vezanih uz proračun i fiskalne podatke te mogućnost 

da se ti podaci preuzimaju u svrhu ponovne upotrebe. Sve aktivnosti su ili provedene ili je njihova 

provedba pri kraju.  

 

Ministarstvo financija je povećalo frekvencije objave podataka u strojno čitljivom obliku s kvartalnog 

na tjedne objave. Vezano uz Aktivnost 3.2 – Pravovremeno objavljivati prijedlog državnog proračuna 

s obrazloženjima u otvorenom formatu (excel i word), prijedlog državnog proračuna s 

obrazloženjima, izmjenama i dopunama redovito se objavljuje na internetskim stranicama Vlade i 

Hrvatskog sabora. Do 2022. godine Ministarstvo financija je posebni dio proračuna upućivao na 

Vladu u .pdf formatu, no od siječnja 2022. te se informacije objavljuju u Word i Excel formatu, 

sukladno Akcijskom planu. Sunositelj aktivnosti 3.3 - Promovirati transparentno objavljivanje 

proračunskih podataka / Popularizacija strojno čitljivih proračunskih podataka je Hrvatska zajednica 

županija, koja je izvijestila Ministarstvo financija da su na svojim internetskim stranicama 

pravovremeno objavili prijedloge proračuna, izvješća o proračunu i rebalanse proračuna u 

standardiziranom obliku i strojno čitljivom formatu te da su za svih 20 županija i Grad Zagreb ti 

dokumenti preneseni na njihove internetske stranice, čime je aktivnost provedena.  

Aktivnost 3.5 – Objava informacija o trošenju sredstava jedinica lokalne i područne (regionalne) 

samouprave, proračunskih i izvanproračunskih korisnika čeka se Naputak o okvirnom sadržaju koji 

će propisati način objave informacija o trošenju sredstava, koji je do 31. siječnja 2023. bio na javnom 

savjetovanju.  

 

Lucija Jadrijević iz Ureda Povjerenika za informiranje izvijestila je prisutne o provedbi Mjere 1 – 

Unaprjeđenje provedbe Zakona o pravu na pristup informacijama, koja sadrži četiri opsežne 

aktivnosti. Kao najvažniju i najzahtjevniju gđa Jadrijević je istaknula aktivnost 1.4 – Uspostaviti okvir 

za povećanje efikasnosti primjene Zakona o pravu na pristup informacijama, koja se odnosi na 

vrednovanje učinaka provedbe Zakona o pravu na pristup informacijama. Aktivnost se provodi prema 

planu i u rokovima, a financira se kroz projekt Nacionalnog plana oporavka i otpornosti (NPOO), i 

izabran je neovisni tim stručnjaka koji su proveli evaluaciju provedbe Zakona. Do kraja lipnja 2023. 

bit će objavljen i finalni izvještaj o nalazima projekta, a 7. lipnja 2023. održat će se prvo javno 

predstavljanje rezultata tog projekta u Zagrebu. Nakon toga predviđeno je predstavljanje i u Splitu u 

sklopu Godišnjeg savjetovanja povjerenika za informiranje.  

Preostale tri aktivnosti (1.1 – Jačati svijest udruga, novinara i građana o pravu na pristup 

informacijama; 1.2 – Provoditi edukacije o pravu na pristup informacijama za službenike koji u svom 

radu primjenjuju odredbe Zakona o pravu na pristup informacijama; 1.3 – Jačati transparentnost tijela 

javne vlasti u odnosu na proaktivnu objavu informacija, savjetovanja s javnošću u procesu donošenja 

odluka i osiguravanje javnosti rada tijela javne vlasti) u glavnini su provedene tijekom 2022. godine, 

no s obzirom da je riječ o kontinuiranim aktivnostima, nastavile su se redovno provoditi i u 2023. 

godini.  

Gđa Jadrijević je istaknula da najveće poteškoće provedbi imaju prilikom organizacije aktivnosti za 

novinare i udruge, s obzirom na relativno slab odaziv ovih skupina. Također, izvijestila je da zbog 

ograničenih kapaciteta Ureda dolazi do manjih kašnjenja u izradi Smjernica vezanih uz primjenu 

apsolutnog ograničenja prava i odnosa prava na pristup informacijama i zaštite osobnih podataka. S 

obzirom da Povjereniku Zoranu Pičuljanu u studenome 2023. ističe mandat, Ured će nastojati do tada 

dovršiti provedbu svih mjera i aktivnosti iz Akcijskog plana POV-a. 
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Vjeran Šarić iz Sektora za sprječavanje korupcije Ministarstva pravosuđa i uprave izvijestio je o 

provedbi mjere 11 – Zaštita prijavitelja nepravilnosti, koja se provodi u suradnji s Pravosudnom 

akademijom. Mjera 11 uključuje edukacije za pravosudne dužnosnike i savjetnike o zaštiti prijavitelja 

nepravilnosti, koje se provode prema planu.  

U okviru Mjera 12 uključuje Aktivnost 12.1 – Akcijski plan za razdoblje od 2022. do 2024. uz 

Strategiju je donesen, dok je aktivnost 12.2 – Izraditi Zakon o lobiranju u tijeku.  

 

Igor Vulje, zamjenik ravnatelja Agencije za zaštitu osobnih podataka, izvijestio je prisutne o provedbi 

Mjere 2 – Unaprjeđenje primjene propisa koji uređuju područje zaštite osobnih podataka, koja sadrži 

jednu mjeru 2.1 – Provoditi edukacije s aspekta propisa koji uređuju područje zaštite osobnih 

podataka s naglaskom na Opću uredbu o zaštiti podataka. Aktivnost se u suradnji s DŠJU uspješno i 

kontinuirano provodila tijekom 2022. i 2023. i tijekom pandemije u online obliku. Održano je 6 

radionica s 30-40 sudionika po radionici, ponajviše JLS, zdravstvenih institucija, ministarstava i 

drugih institucija koje postupaju s osobnim podacima. AZOP organizira i dodatne aktivnosti i 

webinare u suradnji s HUP-om, HGK za specijalizirane publike i opće građanstvo. 

 

Lidija Suman iz Središnjeg državnog ureda za razvoj digitalnog društva izvijestila je prisutne da su 

aktivnosti u okviru Mjere 9 – Unaprjeđenje Središnjeg kataloga službenih dokumenata u većoj mjeri 

provedene. Kroz Aktivnost 9.1. uspostavljen je novi portal Središnjeg kataloga i unaprijeđen je sustav 

za upravljanje službenom dokumentacijom i unaprijeđena je tražilica za pretraživanje i preuzimanje 

dokumenata. Kroz Aktivnost 9.2 - Edukacije o korištenju unaprijeđenog Središnjeg kataloga (dostava 

i pretraživanje) educirano je više od 1.500 državnih i lokalnih javnih službenika. Također, u suradnji 

s Državnom školom za javnu upravu planira se uključivanje edukativne radionice o načinu dostave 

dokumenata i korištenja Središnjeg kataloga u redovni program izobrazbe javnih službenika.  

 

U okviru Mjere 10 – Unaprjeđenje središnjeg registra državne imovine aktivnosti unaprjeđenja 

sustava upravljanja javnim portalom za transparentniji prikaz imovine teku prema planu te bi mjera 

trebala biti izvršena u predviđenom roku, do 31. prosinca 2023. godine.  

 

Mjera 13 – Kontinuirano otvaranje podataka usmjerena je na povećanje dostupnosti otvorenih 

podataka na Portalu otvorenih podataka te time omogućiti javnosti veću mogućnost pristupa 

otvorenim podacima. Kroz EU projekt “Prilagodba informacijskih sustava tijela javnog sektora 

Portalu otvorenih podataka (Open Data)” unaprijeđen je Portal otvorenih podataka i kontinuirano se 

pruža podrška tijelima javne vlasti (tehnička potpora i kako objavljivati na Portalu otvorenih 

podataka). U planu je edukacija 450 državnih, javnih i lokalnih službenika. 

 

Mjera 14 – Dodatno unaprjeđenje provedbe savjetovanja s javnošću je također vezana uz EU projekt 

e-Savjetovanja - proširenja, nadgradnje i unaprjeđenje zakonodavnih procesa savjetovanja s javnošću 

kroz koji se želi unaprijediti sustav e-Savjetovanja. ukazala je na potrebu tehničkog i sadržajnog 

unaprjeđenja portala, uključujući proširenje sustava na jedinice lokalne i područne (regionalne) 

samouprave, pojednostavljenje rada u aplikaciji za korisnike, i za nadležne službenike u tijelima 

državne uprave, te nadgradnju, proširenje i širu primjenu funkcionalnosti sustava Formirana je široka 

radna skupina kako bi se identificirale potrebe u nadogradnji i poboljšanju sustava, pripremljena 

analiza te se trenutno radi na nadogradnji, koja bi trebala biti dovršena u skladu s rokovima. S ovime 

je povezana i aktivnost 15.3 - Uspostaviti internetske sustave za savjetovanja sa zainteresiranom 

javnošću na lokalnoj i područnoj (regionalnoj) razini, u sklopu Mjere 15 – Poticanje provedbe 

inicijative Partnerstvo za otvorenu vlast na lokalnim razinama, po završetku projekta e-Savjetovanja 

sustav će otvoren za korištenje jedinicama lokalne i regionalne samouprave, koje će moći koristiti 

portal za provedbu svojih e-savjetovanja. Dio JLP(R)S-ova je već provodio svoja e-savjetovanja u 

pilot projektu.  
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Oriana Ivković Novokmet, izvršna direktorica Gonga predstavila se članovima Savjeta, s obzirom 

da je u razdoblju od prethodne sjednice zamijenila dosadašnju predstavnicu Gonga u Savjetu, Melisu 

Skender. S obzirom da je gospođa Skender postala glavna tajnica Hrvatskog novinarskog društva, 

izrazila je nadu da će i u novom svojstvu nastaviti sudjelovati u radu Savjeta POV-a. 

 

Darija Marić je zahvalila gospođi Ivković Novokmet na predstavljanju te dodala kako su i Lidija 

Suman iz SDURDD-a i Lucija iz Ureda Povjerenika formalno nove članice Savjeta te im izrazila 

dobrodošlicu. 

 

Sandra Rizmaul iz Ureda predsjednika Hrvatskog sabora izvijestila je prisutne o provedbi Mjere 4 

– Otvorenost i transparentnost Hrvatskoga sabora, koja sadrži četiri aktivnosti, odnosno edukativna 

programa namijenjena učenicima osnovnih i srednjih škola, studentima visokih učilišta te građanima. 

Sabor je odradio sve aktivnosti te je u 2022. godini, odnosno nakon pandemije, u razdoblju od svibnja 

do prosinca imao 7.780 posjetitelja, a u prva četiri mjeseca 2023. godine čak 5.800 posjetitelja. S 

obzirom da se velik broj posjetitelja očekuje na Danu otvorenih vrata Sabora (8. listopada) broj 

posjetitelja nadmašit će prošlogodišnji. Od edukativnih programa za učenike, koju provodi Služba za 

građane Hrvatskoga sabora provode se online kvizovi za učenike osmih razreda osnovnih škola i 

srednjoškolce te simulirane sjednice Hrvatskog sabora za srednjoškolce. U online kvizovima za 

učenike osmih razreda održanim u svibnju 2022. godine sudjelovalo je 170 učenika iz 57 osnovnih 

škola, a u ožujku 2023. 126 učenika iz 42 osnovne škole. U online kvizovima za srednjoškolce u 

travnju 2022. godine sudjelovalo je 150 učenika iz 50 srednjih škola, a u travnju 2023. 156 učenika 

iz 52 srednje škole.  

 

Branko Stanić iz Instituta za javne financije pozdravio je prisutne i pojasnio kako Institut nije nositelj 

neke od mjera, no provodi aktivnosti usmjerene na fiskalnu transparentnost i proračunske dokumente 

i lokalnu samoupravu, te promocijom proračunske pismenosti i poticanjem građanske participacije. 

 

Vesna Lendić Kasalo iz Ureda za udruge Vlade Republike Hrvatske izvijestila je da je u okviru 

područja Transparentnosti Ured za udruge zadužen za Mjeru 6. - Unaprjeđenje transparentnosti 

djelovanja i financiranja programa i projekata organizacija civilnoga društva. U okviru te mjere 

Ured vrlo aktivno provodi edukativne aktivnosti: edukacije o kriterijima, mjerilima i postupcima 

financiranja i ugovaranja programa i projekata od interesa za opće dobro koje provode udruge, 

namijenjen za državne i lokalne službenike i druge davatelje javnih sredstava (aktivnost 6.2). Tijekom 

2022. godine Ured je u suradnji s DŠJU održao 8 radionica, a u 2023. već 4 do sada. Radionice su 

vrlo dobro posjećene, odnosno postoji veliki interes. Dodatno, u suradnji s Ministarstvom financija 

Ured je u 2023. održao dvije radionice za uutarnje revizore. Vezano za unaprjeđenje primjene Uredbe 

o kriterijima, mjerilima i postupcima financiranja i ugovaranja programa i projekata od interesa za 

opće dobro koje provode udruge (aktivnost 6.3), Ured je poticao tijela državne uprave da izrađuju 

sektorske analize vezane za financiranje programa i projekata organizacija civilnoga društva iz javnih 

izvora, na temelju kojih Ured za Ministarstvo financija izrađuje podlogu za izradu Uredbe o igrama 

na sreću, koja se na temelju Zakona o igrama na sreću donosi svake godine, uz Državni proračun. 

Također, kroz sektorske analize Ured prikuplja i informacije o natječajima koji će se raspisivati 

tijekom svake kalendarske godine te objavljuje Godišnji kalendar natječaja. Ured redovno održava i 

tzv. Info dane, dvodnevno događanje kroz koje se sve davatelje javnih sredstava potiče da javno 

predstave svoje planirane natječaje iz različitih izvora (igara na sreću, nacionalnog proračuna ili EU 

sredstava, bilateralnih fondova).  

 

Kada je riječ o izradi novog informacijskog sustava za praćenje i vrednovanje dodjele financijskih 

sredstava udrugama koje provode programe i/ili projekte od interesa za opće dobro (aktivnost 6.1), 

nažalost, ne možemo biti zadovoljni dinamikom izvršenja. Riječ je o aktivnosti koja je obveza Ureda 
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još iz Uredbe iz 2015. godine, za nju su osigurana su sredstva u Državnom proračuna za 2023., Ured 

za udruge je pred potpisivanjem ugovora s APIS-om, no s obzirom na kašnjenja izvjesno je da ta 

mjera nažalost neće biti ispunjena u roku. Uz tu mjeru je izravno povezano i ujednačeno raspisivanje 

i objavljivanje javnih natječaja za dodjelu sredstava s jedne, a s druge Izvještavanje o dodijeljenim 

sredstvima za sve davatelje javnih sredstava programima i projektima udruga za opće dobro. Uslijed 

toga Ured je dovršio izvješće tek za 2020., koje još nije predano (ali bi trebalo biti), dok za 2021. i 

2022. još nisu ni prikupljani podaci – premda bi sada trebalo raditi na prikupljanju podataka o 

sredstvima dodijeljenim u 2023. godini. 

 

U okviru ove mjere je predviđen i aktivnost i 6.4. Provoditi edukacije o postupcima nabave za 

neobveznike javne nabave s ciljem povećanja transparentnost korištenja javnih sredstava koja je 

planirana do kraja godine u suradnji s Ministarstvom gospodarstva i održivog razvoja. 

 

U okviru Mjere 7 - Jačanje transparentnosti i odgovornosti na razini trgovačkih društava u većinskom 

vlasništvu jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave, Ured je nositelj jedine aktivnosti, 

koja se odnosi na provedbu programa edukacije trgovačkih društava u vlasništvu Republike Hrvatske, 

odnosno jedne ili više jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave o standardima dodjele 

donacija i sponzorstava organizacijama civilnoga društva. Obvezali smo se provesti minimalno dvije 

edukacije godišnje, a dosad su provedene dvije radionice u 2022., te se planiraju još dvije tijekom 

prosinca 2023. Interes javnih trgovačkih društava je velik.  

 

Vesna Lendić Kasalo je također informirala Savjet da je u okviru međunarodne suradnje Ured 

nedavno posjetila delegacija Crne Gore, koja je upoznala predstavnike Ureda sa aktivnostima koje 

Crna Gora provodi u okviru POV-a. Naglasak 3. Akcijskog plana Crne Gore je na spuštanju POV-a 

na lokalnu razinu, a s obzirom da je trend globalne inicijative uključivanje lokalnih vlasti u POV, 

apelirala je na članove Savjeta, osobito Udrugu gradova i Hrvatsku zajednicu županija, da razmisle o 

mogućim aktivnostima kroz koje bi se lokalna razina mogla značajnije uključiti u naredni Akcijski 

plan.  

 
Darija Marić je informirala Savjet o Mjeri 15. - Poticanje provedbe inicijative Partnerstvo za otvorenu vlast 

na lokalnim razinama provedena je aktivnost 15.1 – Provedba aktivnosti edukacije o inicijativi Partnerstvo za 

otvorenu vlast za predstavnike jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave, što je jedan od prioriteta 

globalne inicijative. Uz Crnu Goru, i Sjeverna Makedonija i Srbija već imaju predstavnike lokalne 

razine, pa Ured nastoji potaknuti predstavnike lokalnih vlasti da se uključe u POV. U tom smislu Ured 

je u prosincu 2022. organizirao javno događanje na temu Otvorene lokalne vlasti, na kojem su 

sudjelovali i predstavnici Savjeta, predstavio neke od uspješnih lokalnih jedinica, uključujući i Grad 

Madrid, koji je jedan od vrlo uspješnih primjera uključivanja građana. Predstavili su se i video 

materijali Buenos Airesa te aktivnosti koje poduzimaju Grad Rab i Grad Pakrac na otvaranju svojih 

proračuna prema građanima. 

 

Ured za udruge je sunositelj Mjere 16 – Osiguranje održivosti vrijednosti i sadržaja inicijative 

Partnerstvo za otvorenu vlast. U sklopu te mjere provodi se aktivnost uključivanja škola u praćenje 

projekata Europske unije. Projekt ASOC je nadograđen tako da učenici iz Hrvatske i Italije prate 

provedbu prekograničnih projekata, pa se organiziraju edukacije za učenike. 

 

Andreja Metelko-Zgombić zaključila je da provedba u glavnini protječe dobro, da je dinamika 

zadovoljavajuća. Zamolila je sve sudionike sastanka da dostave i pisana izvješća o statusu provedbe 

mjera i aktivnosti, te najavila da će istu molbu uputiti i odsutnim nositeljima i sunositeljima mjera i 

aktivnosti Akcijskog plana, kako bi se stekao uvid u dinamiku provedbe i prikupile informacije o 

mogućim elementima koji bi se mogli uključiti u sljedeći Akcijski plan.  
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Ad. 3 Novosti u inicijativi Partnerstvo za otvorenu vlast u razdoblju između dvije sjednice te 

izvještaj o održanim događanjima i najava nadolazećih događanja 

 

Andreja Metelko-Zgombić je prepustila riječ Dariji Marić, zamolivši je da informira sudionike o 

novostima u inicijativi između dvije sjednice. Gospođa Marić je navela kako je neke od novosti već 

spomenula, pa preostaje informacija o događanju Europskom regionalnom sastanku, odnosno mini 

europskom summitu održanom u Rimu u listopadu 2022. godine. Dvodnevno događanje okupilo je 

240 sudionika javnog i civilnog sektora iz čitave Europe. Iz Hrvatske su uz predstavnicu Ureda za 

udruge sudjelovale članice Savjeta Mihaela Bronić iz IJF-a i Oriana Ivković Novokmet iz Gonga. Na 

marginama skupa održan je i sastanak Upravnog odbora inicijative.  

 

Predstoji 8. Globalni summit inicijative Partnerstvo za otvorenu vlast, koji će se održati 6. i 7. rujna 

2023. godine u Estoniji. Program još nije objavljen, no teme skupa su antikorupcija, građanska 

participacija, digitalne tehnologije, demokracija i pravda, te po prvi puta klimatske promjene. Ovo je 

prvi skup uživo nakon izbijanja pandemije: prethodni summit održan je online, a domaćin je bila 

Južna Koreja.  

 

 

Ad. 4. Razno 

 

Andreja Metelko-Zgombić otvorila je raspravu o ostalim pitanjima. Za riječ se javila Oriana 

Ivković Novokmet, koja je naglasila da je inicijativa Partnerstvo za otvorenu vlast važna, da Akcijski 

plan predviđa odlične elemente i da se kroz POV ostvaruju vrijedne stvari. Međutim, kao predstavnica 

civilnog društva u Savjetu istaknula je da istovremeno događaju stvari koje su protivne načelima 

transparentnosti. Kao primjer navela Zakon o izbornim jedinicama, koji je dan ranije predstavljen na 

Vladi, a u čijoj izradi nije sudjelovala radna skupina. Zaključila je da je zakonodavni otisak je osnova 

transparentnosti koja mora biti isporučena, posebno kada se radi o tako iznimno važnom zakonu koji 

je krucijalan za sve građane i za sve političke aktere. 

 

Andreja Metelko-Zgombić se zahvalila na komentaru i dodala da Savjet inicijative Partnerstva za 

otvorenu vlasti radi na uspostavi kvalitetnog okvira i prakse te predstavlja dobar primjer suradnje 

različitih dionika. 

 

Za riječ se javio i Igor Vulje, koji se nadovezao na informacije koje je iznijela Darija Marić, dodavši 

da se na globalnoj razini uključuju novi tehnološki i ekološki trendovi. Na operativnoj razini se na 

području zaštite osobnih podataka unutar okvira Europskog odbora za zaštitu podataka osnovan je 

task force vezano uz ChatGPT-a, odnosno aspekt umjetne inteligencije. Na razini Europske unije 

analiziraju se pojavnosti umjetne inteligencije, njezina aktualna i moguća buduća primjena, kao i 

potencijalni rizici koje ova tehnologija nosi: kako prevenirati i/ili držati pod kontrolom potencijalne 

negativne posljedice. Nacionalno vijeće za kibernetičku sigurnost također se bavi ovom 

problematikom, te bi i budući Akcijski plan POV-a mogao ovu problematiku uzeti u obzir. 

 

Andreja Metelko-Zgombić se zahvalila i na ovom komentaru i složila se da bi se i taj element mogao 

uključiti u budući Akcijski plan. S obzirom da nije bilo dodatnih komentara, zaključila je ovu točku 

dnevnog reda. Zatim je zahvalila svim članovima na sudjelovanju te zatvorila 9. sjednicu poželjevši 

svima uspješan daljnji rad i uspješno nastavak provedbe mjera i aktivnosti Akcijskog plana.  

 

 

Zaključci: 
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1. Usvojen je Zapisnik sa 8. sjednice Savjeta. 

2. Utvrđen je status provedbe Akcijskog plana 

 
 
Sjednica je završila u 12:00 sati.  

 

 

Zapisnik sastavila prema zvučnom zapisu:                Odobrila:      

                                           

Saša Šegrt, v.r.            Andreja Metelko-Zgombić, v.r.                                 

 

 

Suglasna: 

 

Vesna Lendić Kasalo, v.r. 


